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Geachte mede bestuursleden,  geacht dagelijks bestuur. 
 
Bij de start van deze bestuursperiode hebben wij een goed beleidsakkoord opgesteld. Het CDA is 
vooral blij dat de in het akkoord verwoorde belangrijke thema’s een goede plek hebben gekregen in 
de nota: 
Uitvoeren van onze kerntaken op een kwalitatief goede wijze, met een gematigde tariefontwikkeling, 
veiligheid als prioriteit, versterken van communicatie en verhogen van waterbewustzijn en ‘last but 
not least’: het betrekken van inwoners en organisaties. 
  
Voor het algemeen bestuur is deze kadernota als het ware het programma voor komende jaren.  
Het proces waarin deze Kadernota tot stand gekomen is, waarderen wij als heel goed:  
Zowel vanuit de geest van de (breed gedragen) Bestuurlijke Vernieuwing, als vanuit het prima 
faciliterende DB (én de medewerkers/staf) heeft het AB een duidelijke bijdrage kunnen leveren voor 
de opstelling van de Kadernota. 
 
In het voorwoord wordt terecht gesteld  dat samenwerking met inwoners en partners, de participatie 
centraal staat bij het nastreven van onze doelen.  De CDA‐ fractie is blij met de open handelwijze van 
het Waterschap en stelt het belang van samenwerking met andere partijen voorop en ondersteunt 
deze koers van harte. 
 
Bij deze  Kadernota  wij vragen  aandacht voor enkele belangrijke punten, en richten daarbij enkele 
vragen aan het DB. 
 
Duurzame financieel beleid 
De schuldquote was onder andere aanleiding voor het opzetten van een duurzaam financieel beleid.  
De noodzaak om onze assets op peil te houden, met daarbij horende investeringslasten, de matiging 
van de tariefontwikkeling, de robuustheid, en de effectieve ingangsperiode zijn voor ons bepalend, 
om variant 2 te kunnen steunen. Toch een vraag daarbij. 
Biedt de keuze voor dit duurzaam financieel beleid voor de toekomst nog enige flexibiliteit, m.a.w. 
kan er in volgende jaren, een tandje bij gezet worden, laat staan een tandje minder. Bijvoorbeeld 
vanwege aangepaste regelgeving of afspraken? 
 
Waterveiligheid (blz 17)  
De regionale keringen zetten ons voor majeure opgave de komende 6 – 7 jaren. 
Echter de voorbeschouwing over de nieuwe toetsingsnormen voor de primaire keringen, lijkt zorgen 
mee te brengen voor de toekomst. Die ligt mogelijk al dichterbij dan we denken. 
De toetsing vind plaats tussen 2018‐2023. Uitvoering verwacht na 2025. Een grove inschatting van 
een opgave van  65 kilometer. 
Hoe zeker is de stelling dat dit pas na 2025 aan de orde is. M.a.w. woorden, moeten wij in het laatste 
5 jaren van deze Kadernota, hiermee geen rekening houden? 
 
Vanaf blz 19 komen specifieke maatregelen bij  wateroverlast aan de orde, en dat is goed. 
Straten blank, kelders onder water, water ‘geparkeerd’ op agrarische gronden; een schrikbeeld. Dit 
door de klimaatveranderingen, die zich de laatste weken in Zuid‐Nederland erg goed laten 
waarnemen. Preventie is in de ogen van het CDA erg belangrijk 
Is ons watersysteem in West‐Brabant al voldoende klimaatproof?? Of moeten we acuut gaan 
nadenken over meer waterberging, andere dimensionering van de A‐wateren en een dito beheer?  



Minder verharding in de steden, infiltratie‐voorzieningen aanleggen: Hoe ziet u de opdracht voor het 
Waterschap om deze boodschap nog actiever en effectiever naar buiten te brengen? 
 
Bestuursovereenkomsten 
Om onze opgaven uit het Waterbeheerplan en KRW  te kunnen realiseren is een geschikte 
financiering nodig. Hiervoor is een STUW ondertekend, met de provincie. Die geldt met name  het 
hydrologisch herstel van de natte natuurparels, vismigratie en  beek‐ en kreekherstel. Wij hebben al 
eerder aangegeven voldoende flexibiliteit te moeten hebben om tijdig kansen te benutten. Wij 
hebben zorgen over  de strakke kaders. 
Vraag: Biedt de STUW voor de planperiode 2016‐2021 genoeg mogelijkheden om kansen te benutten, 
in en tussen onze  23 gebiedsprogramma’s? 
 
Communicatie 
In de behandeling van  beleidsnota Communicatie is in AB en DB doorgesproken dat de Waterschaps‐
Taakbekendheid van de inwoners duidelijk en meetbaar vergroot dient te worden. Het CDA is hier 
een warm voorstander van.  
Heeft de uitvoering hiervan voldoende prioriteit? Kunt u aangeven of er obstakels (budgettair of 
andere) op dit pad zijn of wordt dit beleid ook daadwerkelijk  naar actie omgezet? 
  
Gebiedsprogramma’s. 
Het werken binnen de 23 gebiedsprogramma’s is een belangrijke keuze uit ons Waterbeheerplan. 
Natuurlijk zijn wij benieuwd naar de voortgang en hechten sterk aan tijdige uitvoering. 
Bij de technische vragen lezen wij een planning die er op neer komt dat de meeste gebiedsprocessen 
gestart zijn in 2016. Niet duidelijk is wanneer deze programma’s afgerond of startklaar zijn. 
Wij  refereren aan onze doelen op gebied van bijv. Kaderrichtlijn, GGOR. 
Is er zicht op de planning wanneer de programma’s afgerond of startklaar zijn? 
Als er zich lokaal kansen voordoen om tot uitvoering van bijv. KRW maatregelen, te komen, kan de 
hiervoor genoemde planning, hier nog een hindernis in de tijd zijn om te starten? 
 
Beregening (20) 
In de nota wordt kort stilgestaan bij de verdere flexibilisering van het beregeningsbeleid. 
Wij lezen niets over de flexibilisering zoals bijvoorbeeld de zogenaamde Dommelvariant, in de 
opgestelde contouren rondom de Natura2000 gebieden. 
Kan aangegeven worden of dit onderwerp ook deel uit maakt van het genoemde Plan van Aanpak 
van de drie waterschappen? 
 
Waterkwaliteit en ecologie (21ev) 
De verklaring van Amersfoort wordt hier genoemd als vertrekpunt voor diverse activiteiten. 
Inmiddels als een soort vervolg hierop de Delta‐aanpak gelanceerd (waterkwaliteit en zoetwater). 
Een belangrijke rol is weggelegd voor het Deltaplan Agrarisch Waterbeheer. Ons waterschap speelt 
daar op in zowel themagericht en gebiedsgericht. Wij onderschrijven die insteek van harte. 
We vragen ons af of de uitvoering van dat DAW niet een duwtje in de rug mag hebben ofwel een 
versnellingsslinger.  
Wil het Waterschap dat duwtje ook zelf geven? 
Zijn er  daarbij gebied specifieke verschillen in ons gebied ten opzichte van de rest van onze provincie? 
 
Ondersteunende dienst 
U geeft aan (blz 69) dat er een virtuele inkooporganisatie door de drie Waterschappen wordt 
voorbereid, die uniformiteit van inkoopbeleid nastreeft. 
Wat betekent dit voor het aanbestedingsbeleid? Hoe verloopt de communicatie naar de markt? 
 



Bijzonder positief zijn de ontwikkelingen bij de rioolwaterzuiveringen: dit lijken producenten van 
energie te worden evenals producenten van grondstoffen. Rioolwater als bron voor papier, 
bioplastics, bouwstoffen voor asfalt en kunstmest. Mooie initiatieven. 
Maar hoe ziet het DB de rol van het Waterschap in deze als de ontwikkelingen een doorslaand succes 
worden? Hoe verhoudt de positie van het Waterschap, gegeven haar kerntaken, zich tot die van 
producent/leverancier en potentieel concurrent? Hoe komen wij hier tot een toekomstvisie? 
 
Koers 
Wij vinden als CDA, dat de algemene lijn in de Kadernota, gegeven de uitgangssituatie anno 2016, 
een goede opsomming laat zien om  de te bereiken noodzakelijke doelen te kunnen realiseren.  
Uitgangspunt moet zijn dat onze dienstverlening aan de inwoners en organisaties transparant, 
helder, degelijk en klantgericht is. 
Het verheugt ons dat wij binnen AB en DB zoveel enthousiasme en betrokkenheid zien. Samen met 
de kundige en goede  staf&medewerkers biedt dit een uitstekende uitgangspositie om de 
voorliggende uitdagingen aan te gaan! 
 
De CDA‐fractie wacht de reactie van het DB over deze termijn met belangstelling af. 
 


